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VII Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 5 marca 2015 roku w sali 

konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto                 

o godz. 1300   a zakończono o godz. 1330.  

    

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański dokonał otwarcia VII Sesji. Serdecznie 

powitał wszystkich przybyłych radnych jak również zaproszonych gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 20 radnych, (nieobecny 

rady Edward Bojko) co stanowi quorum, przy którym może obradować Rada Miejska                       

i podejmować prawomocne decyzje i uchwały. Do liczenia głosów wyznaczył 

Wiceprzewodniczącą Annę Zakrzewską  

Lista obecności radnych stanowi  załącznik nr 1  do protokołu 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad VII Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański  powiedział że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym,                      

w związku z § 15 ust. 4 Regulaminu Rady Miejskiej w Iławie- na wniosek Burmistrza.                

W związku z tym, na każdą zmianę w porządku musi wyrazić zgodę wnioskodawca. 

Zapytał, czy w sprawie porządku chciałby ktoś zabrać głos.  

Radny Roman Brzozowski wniósł o dodanie do porządku punktu „Sprawy bieżące”   

Burmistrz Miasta Adam Żyliński wytłumaczył, że inaczej wyobrażał sobie przebieg sesji 

nadzwyczajnej i czuje się niezręcznie. Miała być omówiona tylko sprawa przetargów. 

Powiedział, że nie chce być nieuprzejmy i zgodził się na propozycję zmiany w porządku 

ale prosił, że jeśli jest nadzwyczajna formuła sesji, to niech tylko dotyczy punktów 

ujętych w porządku.  

Poddany pod głosowanie jawne wniosek dodanie do porządku punktu „Sprawy 

różne” została przyjęty pozytywnie przy 2 głosach wstrzymującym  

 

Poddany pod głosowanie porządek obrad VII sesji uwzględniający powyższą zmianę, 

został przyjęty pozytywnie jednogłośnie w następującym brzmieniu: 



   Protokół Nr VII/15 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 5 marca 2015 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 
 

 2 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum  

2. Ustalenie porządku obrad  

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta na lata 2015-29 

b. zmian w budżecie miasta na 2015 rok  

4. Sprawy różne  

5. Zamknięcie obrad VII Sesji 

 

Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a)  zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 2015-29 

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska  powiedziała, że pierwsza zmiana dotyczy 

zwiększenia środków na rekultywacje wysypiska. Zmiana ta musi nastąpić, ponieważ nie 

zostały wzięte pod uwagę takie rzeczy jak  ogrodzenie studni odgazowujących wysypisko. 

Całość tego zadania, razem z bramą wjazdową na tę część wysypiska to 30  000 zł. Do tej 

kwoty brakuje 16 370 zł. Kolejną zmianą jaka zaistniała w budżecie jest budowa nowego 

mostu na dzikiej plaży. Powiedziała, że przetarg jest w trakcie i koszty tego 

przedsięwzięcia wzrosły. Brakuje 130 000 zł na to zadanie, ponieważ łączne koszty 

wynoszą 565 584, 54 zł. Zaznaczyła, że jest to najkorzystniejsza oferta.  Powiedziała, że ta 

inwestycja ma w planach budowę pomostu na dzikiej plaży, jak i wodnego placu zabaw. 

Zmienia się też treść ustawy, która wynika z wytycznych regionalnej izby obrachunkowej. 

W tej sprawie oddała głos pani skarbnik. 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska nakreśliła, że w uchwale podjętej na sesji                     

z 23.02 w paragrafie nie było informacji o dochodach majątkowych i wydatkach 

majątkowych, z tego względu, że nie uległy one zmianie. Powiedziała, że trzeba dodać                          

do treści uchwały, że dochody majątkowe pozostają bez zmian i wynoszą 7 829 795 zł,           

a wydatki majątkowe pozostają w wysokości 11 973 386 zł. Są to zapisy porządkowe do 

poprzedniej uchwały.  

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Prasek zapytała, jak wygląda projekt 

przebudowy dzikiej plaży i dlaczego koszty wzrosły aż o ponad 100 000. 
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Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska  wyjaśnia, że trudno powiedzieć z czym 

związany jest wzrost kosztów. Kosztorys był niższy, a wykonawcy podali swoją wycenę. 

Następnie pokazała uproszczony schemat  projektu dzikiej plaży i wyjaśniła ze będzie 

wygrodzone kąpielisko na którym będzie wodny plac zabaw, z dmuchanymi 

urządzeniami które na sezon zimowy będą demontowane.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński dodał, że możliwe było unieważnienie przetargu, 

ale  miastu bardzo zależy na ukończeniu projektu do końca maja. 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański zapytał, czy jest podmiot 

współfinansujący to przedsięwzięcie, bo o ile dobrze pamięta Hotel Tiffi miał  

partycypować w kosztach. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że Hotel Tiffi prowadzi rozmowy                 

w tym temacie. Ich wkład finansowy nie będzie jednak dotyczył budowy mostu i placu 

zabaw. Chcą zrobić na plaży wypożyczalnię leżaków itp. sprzętu a plaża będzie miał nadal 

charakter publiczny 

Radny Grzegorz  Przytuła zapytał, czy oferta najkorzystniejsza była też najtańszą. 
 
Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska  wyjaśniła, że nie była to oferta 

najtańsza. Powiedziała, że była ona o 584zł 54 gr droższa od najtańszej, jednak                     

za te prawie 600 zł zakupiono 2 lata gwarancji więcej. 

Radny Robert Kowalewski zapytał, czy ta przebudowa obejmuje także poręcze, 

które znajdują się po lewej stronie na lądzie. 

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska  powiedziała, że dotyczy to jedynie 

pomostu i placu zabaw. 

Radna  Anna Zakrzewska powiedziała, że nie jest zadowolona z uzasadnienia 

uchwał. Uważa, że  po to jest uzasadnienie uchwał, żeby radni mogli się nad tym 

zastanowić. Powiedziała, że zostały przedstawione same liczby i że takie uzasadnienia             

są nie do przyjęcia. Dodała, że to co przedstawiała pani Burmistrz powinno znaleźć się            

w uzasadnieniu. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński zapytał, jak to bywało wcześniej. 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że zgodnie ze statutem uzasadnienie powinno 

być dokładne. 
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Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że chciałaby zobaczyć  plażę wizualnie zanim 

radni podejmą decyzję. Są to duże pieniądze, a radni od długiego czasu starali się, aby 

plaża została odnowiona, więc chcieliby znać szczegóły. 

Radna Anna Zakrzewska dodała, że  chciałaby wiedzieć na co pójdzie 16 000 zł na 

rekultywacje wysypiska, ponieważ obawia się, że pieniądze te zostaną wydane                        

na „sprzątanie po kimś bałaganu” 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  powiedział, że nie chciałby, żeby doprowadzano 

do przesytu, jeśli chodzi o uprawianie biurokracji. Dodał, że następnym razem kiedy 

będzie organizowana nadzwyczajna sesja, przed którą nie ma komisji i nie ma możliwości 

dokładnie się podpytać, uzasadnienie będzie pisane szczegółowo. 

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że jeśli ona przychodzi na komisję                      

i ma zabrać głos to musi wiedzieć w jakiej sprawie będzie go zabierała i chciałaby                  

się przygotować. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że w związku z tym,                    

że dyskusja dotyczy zwiększenia środków  na rekultywację wysypiska, a o ten temat 

wielką troskę wykazywali Panowie Rozborski i Cemka , którzy dziś poprosili o głos na sesji 

zdecydował, zostanie im udzielony.  

Pan Marian Cemka  powiedział, że wspólnie z Panem Rozborskim doszukali się 

nieprawidłowości w funkcjonowaniu wysypiska.  Jak wszyscy pamiętają w 2007 roku 

wysypisko zostało zamknięte decyzja Wojewody. Iławskie spółki EKO i Spomer dalej 

wysypywały śmieci na zamknięte wysypisko, poza tym śmieci zaczęły być wysypywane             

w lesie  poza granice wysypiska i stacji przeładunkowej, której zabrano pozwolenia                  

na działanie w kwietniu ub. roku, ponieważ naruszono prawa budowlane, co stwierdziło 

WIOŚ.  

Rekultywacja została oparta na dokumentacji  i kosztorysie Pani Ebert- cześć 

środków na rekultywacje miała być ze środków  unijnych , część z miasta. Według zapisu 

z ustawy, decyzją Burmistrza Ptasznika spółka Ty i Ja zobowiązana była uprzątnąć śmieci 

z tamtego terenu jako z „dzikiego wysypiska”, ale nie doszło do tego, gdyż poprzedni 

burmistrz dogadał się z firmą zajmującą się rekultywacją wysypiska z Inowrocławia,                 

że to oni uprzątną teren. W związku z tym firma Ty i Ja  nie ponosi żadnych kosztów. 

Zapytał czy ta firma nie powinna zapłacić tych 16 000 złotych na rekultywację, natomiast 
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miasto mogłoby środki z budżetu przekazać np. na sfinansowanie placu wodnego. Dodał, 

że całą winę za zaniedbania na wysypisku ponosi firma „Ty i Ja” . 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański zapytał, czy pan Cemka ma stosowne 

dokumenty, w których ta firma zobowiązała się do uprzątnięcia tego dzikiego wysypiska.  

Pan Marian Cemka  powiedział, że posiada takie dokumenty 

Radny Ryszard Kabat odnośnie wystąpienia pana Cemki powiedział, że wydaje              

mu się, że mówią o dwóch różnych rzeczach i nie wie dlaczego pan Cemka zabrał głos.  

Dziś 16 00O zł ma być przekazane na ogrodzenie studni a nie sprzątanie. Uznał, że pan 

Cemka wywnioskował, że ktoś się kiedyś z kimś dogadał i teraz miasto ma za to płacić,             

a chodzi o zupełnie coś innego. W poprzedniej kadencji radni byli atakowani tym 

tematem ze w końcu nie wiedzieli o co chodzi, a wiedzą to tylko obaj panowie.  Dodał,   

że toczą się postępowania administracyjne, należy poczekać na ich rozstrzygnięcia a dziś 

rozmowa dotyczy przekazania konkretnych środków na konkretne zadanie. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że bardzo ważne jest                  

w takiej sytuacji, aby uzasadnienie było jasne, żeby nie było wątpliwości. 

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska  powiedziała, że przedstawiając zmiany   

w wieloletniej prognozie powiedziała, że pieniądze przeznaczone będą na ogrodzenie 

studni oraz bramę wjazdową. 

Radny Roman Brzozowski powiedział, że cieszy się, że ludzie przychodzą do pana 

przewodniczącego z prośbą o udzielenie głosu na debacie. Dodał, że jest zaniepokojony, 

ponieważ to już kolejna zmiana w budżecie dotycząca zwiększenia wydatków, a kadencja 

rozpoczęła się 4 miesiące temu. Radny zapytał, czy trzymamy się jakiejś dyscypliny 

budżetowej i czy za każdym razem pod naciskiem różnych firm te wydatki będą 

zwiększane. 

Radny Grzegorz Przytuła powiedział, że z tego co on widzi te wydatki nie zostały 

zwiększone, tylko zostały przeniesione z innych paragrafów. 

Radna Janina Okołowska powiedziała, że do końca roku będą następowały takie 

zmiany, ponieważ budżet to szacunek. Nie jest sztywno ustalony. Dodała, że dobrze,              

że te zmiany można dokonać przenosząc wydatki z innej inwestycji i w ten sposób 

zaoszczędzić. Radna uważa, że jeszcze nie raz będą dyskusje na ten temat. 
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Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska  dodała, że pieniądze z innych inwestycji 

są przeniesione na tę inwestycję. Dodała, że jedne przetargi okazują się droższe niż się 

przypuszczało, a inne tańsze i właśnie z takich oszczędności przenoszone są pieniądze. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński przypomniał, że kiedy budżet był uchwalany 

obiecali sobie z radnymi, że będą cały czas nad nim pracować i korygować go. 

Radny Jerzy Płuciennik powiedział, że 16 000 zł na 9 studzienek i jedną furtkę           

to bardzo dużo pieniędzy. Powiedział, że jest to łupinie budżetu miejskiego  trzeba zacząć 

racjonalnie myśleć. 

Radna Anna Zakrzewska  zapytała, czy mogłaby się dowiedzieć kto wygrał przetarg. 

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska  powiedziała, że przetarg jeszcze nie był 

rozstrzygany. 16 000 złotych to jest szacunek, a korzystając z nadzwyczajnej sesji 

wniesiono tę zmianę, aby od razu rozwiązać problem i zakończyć tę inwestycję. 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych - przy 17 głosach ,,za”, 2 „wstrzymujących” 

i 1 „przeciwnym” podjęła uchwałę w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej miasta na lata 2015-29 

Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta 

na lata 2015-29stanowi załącznik  nr 2 do protokołu 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 17 głosach ,,za”, 2 „wstrzymujących” 

i 1 „przeciwnym” podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta na 2015 rok 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta na 2015 rok 

stanowi załącznik nr 3  do protokołu 

 

Ad 4. Sprawy różne  

Radny Wiesław Burdyńśki „ Wysoka Rado, w imieniu radnych PIS-u chciałbym 

złożyć oświadczenie. Pierwszy marca to święto państwowe – święto ku czci żołnierzy 

wyklętych, żołnierzy niezłomnych, którzy uznali że okupacja naszego państwa                         

nie zakończyła się w 1945 roku, że Państwo Polskie nadal znajduje się pod okupacją- 

okupacją sowiecką, podjęli walkę  o wyzwolenie i niepodległość ukochanej ojczyzny,              

za co ponieśli cenę najwyższą. 
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W Iławie święto uczciła to młodzież patriotyczna organizując pochód ulicami,                            

a właściwie chodnikami naszego miasta wznosząc patriotyczne hasła i wrażając  swoja 

pamięć  dla żołnierzy wyklętych. 

Miasto nasze, władze naszego miasta w tym my, wstydliwie przemilczało to święto 

nawet nie przybrało odświętnego wystroju, mamy wrażenie że nadal nad naszym 

miastem unosi się wszechmocny duch towarzysza Józefa Stalina.  

Dlatego proszę o powstanie i uczczenie minutą ciszy żołnierzy wyklętych tych 

poległych na polu walki jak i tych pomordowanych w Ubeckich więzieniach. Cześć                  

ich pamięci” 

CHWILA CISZY 

 

Ad. 5. Zamkniecie obrad VII Sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański wobec zrealizowania 

porządku obrad  o godzinie 1330 zamknął sesję . 

 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji 

 

     Protokołowała:                                         Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Danuta Drozdowska                                                Wojciech Szymański 


